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Royal Priesthood (2)—A Fair and Just Judge 
君尊的祭司 (2)—公平公正的審判 

 
以色列人出埃及之後(1446 B.C. 以後)， 

神給他們的心意是在萬民中要做首不做尾, 居上而不居下.  

The Lord will make you the head not the tail, you will always be at 
 The top, never be at the bottom, (Deut 28:13). 
【出 Exod19:5~6】 

【羅 Rom 11:17~20】 

【彼前 1Pet 2:9】 

【林後 2Cor3:6】 

 
到底甚麼是君尊的祭司?  

 What is a royal priesthood? 
 

I. The Five Offerings 5個祭 

【利 Lev 7:37】 

燔祭 burnt offering 

【約 John3:16】 

素祭 grain offering 

【利 Lev  2:12a】 

平安祭 peace offering 

【弗 Eph 2:8~10】 

贖罪祭 sin offering 

【約一 1John 1:9】 

贖愆祭 guilt offering 

 
今天, 我們要來看贖愆祭: 

  Today, we are going to learn about the guilt offering. 
【申 Deut 17:8~11】 

【詩 Ps 89:14】 

 
II. Help Community to be stable upon the foundation of           
    Righteousness. 讓社區在公義的基礎上能夠安穩. 

Illustration 1: 
 【王上 1King  3:28】 

Illustration 2: 
Illustration 3: 
【太Matt 18:21~22】 

III. If one wronged his brothers, he has to make restitution with 20% 
surcharge to demonstrate his repentance, and then the Lord will accept 
his Guilt Offering.  訛詐弟兄的必須先作完全的賠償, 顯出他悔改的證據,      

然後獻上贖愆祭, 他的罪才能得到神的赦免. (利 Lev 6:1-7) 

 
【利 Lev 6:1~7】 

(1). 尋求受害者的赦免—要賠上你欺騙他的數目, 加上 20%. 

          表示你真的認錯了.  

          Forgiveness from the Victim —You have to make restitution 
          with 20%  surcharge to demonstrate his repentance. 

(2). 尋求上帝的赦免 —獻上贖愆祭. 就是獻上一隻公綿羊. 

          Forgiveness from God — Offer a guilt offering. It is to offer 
          a ram. 
【太Matt 5:23~24】 

 
IV. One who wronged God can offer the guilt offering first and then make 
restitution of the goods.  詐騙神的必須獻上贖愆祭, 然後作完全的賠償, 

他的罪才能得到神的赦免. (利 Lev 5:14-19) 

 
【利 Lev  5:14~19】 

Illustration 4 
 

Conclusion: 
【林前 1Cor 2:10b】 

【林前 1Cor 2:15~16】 

 
 

Reflections 
1. According to the Bible, if you serve in the profession of judiciary arena, 
being a judge or a prosecutor, what is required of you as a Christian?  
Knowing this principle, what kind of people do you elect to be the judge or 
attorney general? 按照聖經的精神, 若你任職在司法界, 成為法官或是檢

察官, 那麼作為基督徒, 你的責任是甚麼? 知道這個原則, 那麼你要選舉

甚麼樣的人做為法官或者檢察官? 

 
2. If you live in a country where there is no just judiciary system, what is 
your responsibility as a Christian?  How could people see that you have a 
role of royal priesthood? 若是你生活在一個沒有公正司法制度的國家, 那

麼作為一個基督徒, 你的責任是甚麼? 要如何讓人家看出你是一個君尊

的祭司? 
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